

“世界人居日”市民大会

倪可敏：明年起实施 拖欠PTPTN禁出国

【檳城6日讯】房屋及地方政府部长倪可敏指出，国家高等教育基金局（PTPTN）至今被拖欠的贷款高达90亿令吉，政府明年起将禁止欠款者出国，一旦实施，欠款者的护照将无法使用。

他周日出席“世界人居日”的市民大会环节，与青年对话时如是指出。他说，有很多PTPTN的借贷者未偿还贷款，这是极度不负责任行为。“你拿了政府的钱，念完了大学，却不愿意偿还贷款，很是可耻。”

他谴责，这种行为是抢夺未来年轻人获取贷款机会，因为这笔钱是用作教育用途。

“拖欠贷款是很恶劣行为，如果你无法改变自己的行为，不必谈什么改变国家的理想，一切先从偿还PTPTN贷款开始。”

→倪可敏（右）在打铜仔公园以轻松方式，与市民特别是青年对话。



檳明年或承办清洁大马日 全民齐清理海滩

檳州明年有望成为“清洁大马日”的承办州，全民清理槟城海滩！

房屋及地方政府部长倪可敏周日出席“世界人居日”的市民大会环节时透露，该部与檳州当局商议，有关明年度的“清洁大马日”（Hari Cuci Malaysia）活动，届时会清理檳城所有海滩。

不过，他在记者会受询时厘清说，该部目前未敲定举办该活动地点，仍需进一步研究，不过，檳州当局已表达有意承办意愿。

“凭着檳州政府过去杰出表现，包括囊括不少国际奖项，檳州肯定是承办此活动最有力的竞争者之一，我们会与檳政府密切联系，再决定由哪个州属承办。”

不过，他强调，谁承办并不重要，最重要是全国参与，这是全国性运动，届时不仅是政府机构和非政府组织，明年该部也会邀请学校学生参与，以从小培养学生爱护环境人人有责的态度。

“明年的清洁大马日已敲定在9月27日举办，目标是10万人参与。”

倪可敏也提到，今年首办的清洁大马日成功打破3项《大马纪录大全》纪录，包括最多人数参与（5万8000人）、最高收集垃圾量（4650吨）及最长时间清洁互助运动（12小时不间断）。

赞檳怡保守联合国人居署奖项

倪可敏赞扬檳城与怡保先后夺得联合国人居署奖项，为大马争光。

他说，檳城去年获得联合国人居署“全球城市可持续发展奖”（上海奖），怡保今年则荣获联合国人居署荣誉奖，也就是马来西亚连续两年荣获联合国人居署的奖项，展现我国在绿色发展与永续管理方面的卓越成就。

他希望全国156个地方政府与檳城和怡保看齐，进一步提升城市管理水准，为我国赢得更多国际荣誉。

他也说，永续发展是地方政府发展的重要议程，他相信，路平、灯亮、水沟通、厕所干净不仅是政府的宏愿理想，也应该是国民的目标，共同把马来西亚打造为全东南亚最清洁和美丽的国家。#



倪可敏（左起）与拉詹德兰共坐三轮车，开启和谐街游览之旅。

坐三轮车游览和谐街

房屋及地方政府部长倪可敏本周末来到檳城出席马来西亚城市论坛（Malaysia Urban Forum），周日（6日）他出席在打铜仔街举行的“世界人居日”庆典活动后，坐三轮车到附近的和谐街游览。

他是在檳州社会发展、非伊斯兰事务行政议员林秀琴、檳岛市长拿督拉詹德兰等陪同下当起“观光客”，第一站是参观亚齐清真寺，接下来顺着路到椰脚街的和諧街游览各宗教场所，全国各地的地方政府部门官员也尾随在后。#



倪可敏（前右2）出席在打铜仔街举行的“世界人居日”庆典活动后先到附近逛逛，沿路与民众和游客打招呼。



莎亚南市政厅荣获2023年“全国人居奖”冠军，赢取5000令吉奖金，由倪可敏（左4）颁奖。



檳岛市政厅获得2023年“全国人居奖”安慰奖，倪可敏（右2）颁奖给檳岛市政厅工程部主任谢振贵（左4），檳岛市长拿督拉詹德兰（左5）见证。

Nga: To be implemented from next year; Those who default on PTPTN are prohibited from leaving the country

PENANG, Jan 6 -- The National Higher Education Fund Authority (PTPTN) has defaulted on loans amounting to RM9 billion so far, and the government will ban those who owe money from leaving the country next year, and once implemented, the passports of those who owe money will not be available, said Minister of Housing and Local Government Ngai Ko Min.

He said this when he spoke to young people at a citizens' meeting on World Habitat Day on Sunday.

He said there were a lot of PTPTN borrowers who had not repaid their loans, which was extremely irresponsible.

"It's a shame that you took money from the government, went to college, and then didn't want to repay the loan.

He denounced this behavior as robbing future young people of access to loans, because the money is used for educational purposes.

"Defaulting on a loan is a bad behavior, and if you can't change your behavior, you don't have to talk about changing the country's mind, it all starts with repaying the PTPTN loan.

Ke Min (right) has a casual dialogue with the public, especially young people, at Ta Tung Tsai Park Penang may host a Malaysia Cleanup next year. Next year, the state may be expected to be the "Clean Malaysia Day" to clean up the beaches of Penang! Housing and Local Government Minister Ngai Kha Min revealed during a town hall meeting on World Habitat Day on Sunday that the ministry had discussed with the Penang state authorities about next year's Hari Cuci Malaysia campaign, which would clean up all beaches in Penang.

But? When questioned at a press conference, he clarified that the ministry has not yet decided on a location for the event, and further study is still needed, but the Penang state authorities have expressed their intention to host the event.

"With the Penang government's outstanding track record, including a number of international awards, Penang is certainly one of the strongest contenders to host this event, and we will liaise closely with the Penang government to decide which state to host the event.

But? He emphasized? It doesn't matter who does it, the most important thing is the national participation, which is a national campaign, and not only government agencies and non-governmental organizations, but next year the ministry will also invite school students to participate, in order to cultivate in students from an early age that everyone is responsible for caring for the environment.

"Next year's Clean Malaysia Day has been finalised for 27 September with a target of 100,000 participants.

Ni Kemin also mentioned that this year's first Clean Malaysia Day successfully broke 3 Malaysia Records? This includes the maximum number of participants (58,000 people), the maximum amount of garbage collected (4,650 tonnes) and the longest cleaning campaign (12 hours of non-stop).

Praise Penang Ipoh for winning UN-Habitat award Ni Kemin praised Penang and Ipoh for winning UN-Habitat awards for bringing glory to Malaysia.

Last year, Penang won the UN-Habitat Global Urban Sustainable Development Award (Shanghai Award), and Ipoh won the UN-Habitat Honorary Award this year, which means that Malaysia has won the UN-Habitat Award for the second consecutive year, demonstrating Malaysia's outstanding achievements in green development and sustainable management.

He hoped that the 156 local governments across the country would follow suit with Penang and Ipoh and further improve their urban management standards and win more international accolades for our country.

He also said? Sustainable development is an important agenda for local government development, and he believes that "lighting up" and clean toilets are not only the government's aspirations, but also the people's goal to jointly build Malaysia into the cleanest and most beautiful country in Southeast Asia.

Tricycle Tour of Harmony Street Kyoya and Local Government Minister Ni Ke Min came to Penang this weekend to attend the Malaysia Urban Forum in Malaysia, and on Sunday (6th) he took a tricycle to visit nearby Harmony Street after attending the World Habitat Day celebrations in Ta Tong Tsai Street.

He became a "tourist" accompanied by Penang State Executive Councillor for Social Development and Non-Islamic Affairs, Lim Siew Kim, and Penang Mayor Datuk Rajendran.

[20241007 N60 KWP ZZ 2 FC nga~~to~be~implemented~from~next~year~~those~who~d~efault~on~ptptn~are~prohibited~from~leaving~the~country](#)